
چك قس�ط اول ش�هريه، سندي اس�ت كه از 
س�وي برخ�ي از م�دارس غيرانتفاع�ي ب�ه 
بازرس�ان آموزش و پ�رورش ارائ�ه مي ش�ود 
تا ثابت كن�د اين م�دارس از ش�هريه مصوب 
تخطي نكرده ان�د، اما اين تمام ماجرا نيس�ت؛ 
 شهريه واقعي اين مدارس را بايد در گفت وگو با 
اولياي دانش آموزان يا معلمان مدارس متوجه 
ش�د، اما اولياي دانش آم�وزان ب�راي ثبت نام 
فرزندش�ان در مدرس�ه اي كه فك�ر مي كنند، 
مي تواند آينده  بهت�ري را برايش رق�م بزند و 
معلمان م�دارس ب�راي ادامه كارش�ان اغلب 
از بي�ان واقعيت و آش�كار كردن پش�ت پرده 
آم�وزش و ش�هريه م�دارس غيرانتفاع�ي 
طف�ره مي رون�د و اغل�ب اي�ن م�دارس ه�م 
تمايل�ي ندارند ت�ا درب�اره نح�وه هزينه كرد 
شهريه هاي دريافتي ش�ان شفاف سازي كنند. 
طبق اصل س��ي ام قانون اساس��ي، دولت موظف 
است وسايل آموزش و پرورش را  رايگان براي همه 
ملت تا پايان دوره متوسطه فراهم سازد و وسايل 

تحصيلات عالي را تا سر حد خودكفايي كشور به 
طور رايگان گسترش دهد. اصل سوم و 43هم بر 
بحث آموزش و پرورش تأكيد دارد. اما با وجود اين، 
هر روز بر تنوع مدارس افزوده مي شود و در شرايطي 
كه آمار دانش آموزان بازمانده از تحصيل نوساني از 
چند صد هزار تا چند ميليون نفر را نشان مي دهد، 
بس��ياري از دانش آموزان هنوز در مدارس كپري 
و مدارس��ي با حداقل امكان��ات درس مي خوانند. 
در بخش ديگ��ري از جامعه هس��تند افرادي كه 
فرزندانشان را در مدارس لاكچري و با شهريه هاي 
نجومي ثبت نام مي كنند؛ مدارسي كه برخي از آنها 
استانداردهاي آموزشي بالاتري دارند و مي تواند، 
موفقيت بچه ها را براي آينده بهتر تضمين كند و 
برخي ديگر نيز به رغم دريافت ش��هريه هاي قابل 
توجه، حداقل استانداردهاي آموزشي را هم رعايت 
نمي كنند و به دنبال به كار گيري معلماني هستند 
كه با دريافت كمترين هزينه بيشترين بهره وري را 
داشته باشند. اما با تمام اينها 15رتبه برتر كنكور 
سراس��ري از مدارس غيرانتفاعي ب��وده  و اين به 

معناي انحصاري ش��دن برخورداري از تحصيلات 
عاليه براي گروه برخوردار جامعه است. 

 ش�هريه ب�ه هم�راه خيري�ه و كم�ك به 
مدرسه!

با  داغ شدن ماجراي شهريه هاي مدارس خاص، به 
سراغ چند نفر از معلمان و اولياي اين مدارس رفتيم 
تا ماجرا را مستند تر بررسي كنيم؛ معلم جواني كه 
در دو مدرسه خاص و معروف تهران درس مي دهد، 
درباره شهريه هاي دريافتي اين مدارس مي گويد: 
مدرس��ه ما در پايه هفت��م 13ميلي��ون و در پايه 
پيش دانشگاهي 25ميليون تومان شهريه مي گيرد، 
اما نكته قابل تأمل اينجاس��ت ك��ه درباره چگونه 
هزينه كرد اين ش��هريه ها شفاف س��ازي صورت 
نمي گيرد. آنطور كه اين خان��م معلم مي گويد: از 
شهريه هاي دريافتي مبلغ زيادی در جيب معلم ها 
نمي رود و معلوم نيس��ت، اين پول ها چگونه و در 
كجا خرج مي ش��ود. بنا به تأكيد وي، تنها هزينه 
دريافتي از اولياي دانش آموزان شهريه ها نيست، 
بلكه در قالب جلسات خيريه و انجمن اوليا و مربيان 

نيز پول هايي از والدين دريافت مي ش��ود كه وارد 
چرخه اي مبهم مي شود. 

وي درباره حق��وق معلم هاي ش��اغل در مدارس 
غيرانتفاعي هم مي گويد:  بعضي معلم ها به صورت 
پ��روژه اي و برخي ديگر به ش��كل س��اعتي پول 
مي گيرند و از ساعتي 25 تا ساعتي 400هزارتومان 
به معلم ها پرداخت مي ش��ود، ام��ا اغلب مدارس 
غيرانتفاعي ب��ه س��راغ معلم هاي��ي مي روند كه 
كم تجربه تر هس��تند و در نتيج��ه هزينه كمتري 

براي مدرسه دارند. 
 هم مدرسه غيرانتفاعي هم كلاس كنكور

هر چن��د اغل��ب م��دارس غيرانتفاع��ي امكانات 
س��خت افزاري مناس��ب تري نس��بت به مدارس 
دولتي دارند، اما اين م��دارس بچه ها را از رفتن به 
كلاس هاي مؤسسات آموزش��ي و كلاس كنكور 
بي نياز نمي كنن��د.  به همين خاط��ر هم، والدين 
بچه هاي��ي ك��ه در م��دارس غيرانتفاع��ي درس 
مي خوانند دلخوش��ي از برخي م��دارس ندارند. 
يكي از مادرهايي كه به دنب��ال فرزندش آمده به 
خبرنگار »جوان« مي گويد: س��اعت 3 بعدازظهر 
مدرسه تعطيل مي شود، اما حس مي كنم دخترم 
به خوبي درسش را ياد نگرفته و مجبورم دوباره او را 

به كلاس هاي تقويتي بيرون بفرستم. 
 كتبي براي دانش آموزان پولدار!

براس��اس گفته هاي مس��ئولان آموزش و پرورش 
30درصد مدارس كش��ور امنيت كافي را ندارند. 
سال گذش��ته مديركل آموزش و پرورش تهران از 
وجود 700مدرس��ه در پايتخت خبر داده بود كه 
با يك توفان دچ��ار ريزش مي ش��وند. بحث هاي 
زيرساختي را كه كنار بگذاريد، به امكانات آموزشي 
و كتب درسي مي رسيم. يكي ديگر از معلمان شاغل 
در مدارس غيرانتفاعي خ��اص از تفاوت امكانات 
آموزشي در مدارس دولتي و غيرانتفاعي مي گويد 
و مي افزايد: كتب آموزشي به گونه اي تأليف شده اند 
كه دانش آموزان خودشان به تنهايي از پس درك 
آنها بر نمي آيند. به طور مثال كتاب سواد رسانه اي 
كتابي است كه براي تدريس آن نياز به فيلم هاي 
آموزشي و اس��لايد و عكس هست و بديهي است، 
مدارس دولتي كه فاقد امكانات و وس��ايل كمك 
آموزشي هس��تند، نمي توانند به خوبي مطالب را 
به بچه ها منتقل كنند و ساختار آموزش و پرورش و 
تأليف كتب درسي هم دانش آموزان و اولياي آنها را 
به سمت مدارس غيرانتفاعي و مؤسسات آموزشي 
و كلاس هاي كنكور سوق مي دهد و اين مسئله به 

شكاف آموزشي بيشتر دامن مي زند. 
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بابت هر شكار بين 5 تا 9 هزاردلار به جيب محيط زيست می رود
محیط زیست را فدای ارز نکنید

محسن هاشمي: دولت به قانون عمل كند
رئيس شوراي شهر تهران گفت: اولين انتظار 
ما از دولت روحاني اين اس�ت كه ب�ه قوانين 
عم�ل و در بحث پرداخ�ت ياران�ه اتوبوس و 
مت�رو ش�هرداري ته�ران را كم�ك كنن�د. 
 محسن هاشمي رفسنجاني، در جمع خبرنگاران 
درخصوص نامه ارسال شده به وزارت كشور اظهار 
كرد: در اين نامه ما از وزير كش��ور خواسته ايم با 
توجه به قانون اخير منع به كارگيري بازنشستگان 
نظر خود را اع��لام كند تا زمان پاس��خگويي به 
سؤال مطرح شده درخصوص قانون اخير، منتظر 
نظر وزارت كش��ور خواهيم بود و هيچ اقدامي را 
درخصوص تغيير شهردار نداريم و هيچ فكري هم 

نيز براي شهردار جديد پيش بيني نشده است. 

هاشمي رفس��نجاني در پاس��خ به اينكه در اين 
مدت چه تعداد نامه از سوي شوراي شهر تهران 
به ساير مقامات و دس��تگاه ها ارسال شده است، 
گفت: اين روند يك روند طبيعي است و در طول 
سال هاي گذشته مطرح بوده كه مشكلات شهر 
نياز به همراهي از س��وي دول��ت به خصوص در 

بحث قوانين دارد، به طوري كه در برخي از جاها 
از جمله بودجه به دولت اجازه داده ش��ده كه به 
شهرداري تهران و ساير شهرداري ها كمك شود 

كه انتظار ما اين است، اين اقدام عملياتي شود. 
رئيس شوراي ش��هر تهران افزود: اولين انتظار 
ما اين اس��ت كه دولت روحاني ب��ه قانون عمل 
كند. به عنوان مث��ال، در پرداخت يارانه اتوبوس 
و مترو، دولت مكلف اس��ت كه ش��هرداري ها را 
كمك كند، ضمن اينكه در برخي از جاها نيز به 
دولت اجازه داده شده كه كمك هاي 50درصدي 
را در بخش تجهيزات مترو داشته باشند؛ ضمن 
اينكه اميدواريم وزارت نفت براساس تفاهمنامه 
امضا ش��ده در س��ال هاي گذش��ته به تعهدات 

خود عمل كند.  وي در پاس��خ به اين پرس��ش 
كه درخواس��ت ش��ورا از مقام معظم رهبري در 
پي نامه ارسال ش��ده چه بوده است، گفت: اين 
نام��ه درخصوص چالش هاي ش��هر تهران بود و 
در اين نام��ه از مقام معظم رهبري درخواس��ت 
ش��د تا نظرات و رهنمودهاي خود را براي شهر 
تهران ارائه كنند و در اين نامه هيچ درخواستي 
درخصوص موارد ديگر ذكر نشده است.  هاشمي 
رفسنجاني بهرماني، همچنين به نامه ارسال شده 
به لاريجاني رئيس مجلس شوراي اسلامي اشاره 
كرد و گفت: در اين نامه نيز درخواست شده كه ما 
با رئيس مجلس ديدار كنيم كه تا اين لحظه نيز 

به اين نامه پاسخ داده نشده است. 

 غيرانتفاعي ها فقط چك اول شهريه را 
به بازرسان نشان مي دهند !

مدتي اس�ت كه مناطق ش�كار ممنوع كشور 
به پاتوق ش�كارچيان خارجي تبديل ش�ده 
اس�ت. س�ازمان محيط  زيس�ت ه�م درآمد 
حاص�ل از اين اق�دام را كه رقمي بي�ن 5 تا 9 
هزار دلار است،  دليل موجهي براي صدور اين 
مجوزها مي داند. اين در حالي است كه سازمان 
محيط زيست قادر به محاسبه »ظرفيت برد« 
زيستگاه ها نيس�ت و آنها دارند اكوسيستم 
و حيات وحش اي�ران را ف�داي ارز مي كنند!

مجيد مخدوم، عضو هيئت مديره انجمن ارزيابي 
محيط زيس��ت ايران توجي��ه »ارزآوري« براي 
تخريب اكوسيس��تم و نابودكردن حيات وحش 
از س��وي س��ازمان محيط زيس��ت را غيرقاب��ل 
قبول دانس��ت و گفت: »درآمد حاصل از فروش 
پروانه هاي شكار هر قدر هم كه باشد، نمي تواند از 

بين بردن سرمايه هاي ملي را توجيه كند.«
انجم��ن علمي ارزياب��ي محيط زيس��ت ايران با 
تأييديه وزارت عل��وم در زمينه تخصصي با ارائه 
مش��اوره، پژوه��ش و آم��وزش در پاييز 13٨1 
فعاليت خود را به طور رسمي آغاز كرد. شالوده 
اين انجمن را پيشكسوتان محيط زيست كشور از 
دانشگاه هاي تهران، شهيدبهشتي و ساير بنيان 
نهادند و صدور جواز شكار بدون محاسبه ظرفيت 
برد زيس��تگاه ها را اقدامي »غيرعلمي و مغاير با 
ضوابط محيط زيستي« خواند و گفت: »حتي در 
كشورهايي كه براي شكار در برخي زيستگاه ها 
پروانه ص��ادر مي كنن��د پيش از ص��دور مجوز، 

معياري تحت عنوان ظرفيت برد زيستگاه مدنظر 
قرار مي گيرد.«

اين دانش آموخته آمايش س��رزمين از دانشگاه 
ملي استراليا مسئولان س��ازمان محيط زيست 
را ب��ا موضوع »ظرفي��ت برد زيس��تگاه« بيگانه 
دانس��ت تأكيد كرد ك��ه محاس��به ظرفيت برد 
زيستگاه ها نيازمند گذراندن دوره هاي دانشگاهي 
زيست محيطي است و »در حال حاضر هيچ يك 
از مس��ئولان محيط زيس��ت چني��ن دوره اي را 

نگذرانده اند.«

محاسبه ظرفيت برد زيستگاه ها به معناي بررسي 
عواملي متع��دد از جمله موقعي��ت جغرافيايي، 
پوش��ش گياهي و منابع آبي زيس��تگاهي براي 

صدور پروانه شكار است. 
سازمان حفاظت محيط زيس��ت در حال حاضر 
فاقد دان��ش و ابزار لازم ب��راي تخمين جمعيت 
حيات وحش در زيستگاه هاس��ت؛ حتي برآورد 
جمعيت كه يكي از س��اده ترين ملزومات صدور 
پروانه شكار اس��ت را هم در س��ازمان حفاظت 
محيط زيست نمي توانند به صورت علمي و قابل 

قبول اعلام كنند، چه برسد به محاسبه ظرفيت 
برد زيستگاه هايي كه براي ش��كار در آنها پروانه 

صادر كرده اند!
عضو هيئت مديره انجمن ارزيابي محيط زيست، 
»شكار فروشي هاي مس��ئولان محيط زيست« را 
صددرصد اشتباه دانس��ت و افزود: »ادعاهايي از 
اين دست كه ش��كار، به اصلاح نسبت جنسيتي 
حيات وحش كم��ك مي كند، اين نوع ش��كار، با 
حذف افراد پير س��بب جفت گيري افراد جوان و 
سلامت گله مي شود يا اينكه شكار باعث تعديل 
جمعيت حيات وحش مي شود، توجيه هايي است 
كه هيچ كدام پايه و اساس عملي نداشته و به عنوان 
توجيهي براي شكارفروشي پذيرفته نخواهد شد.« 
مجيد مخدوم اظهار كرد: »متأسفانه بايد بگويم 
مسئولان محيط زيست، ش��ورش را درآورده اند 
و قرق ه��اي اختصاص��ي، تنها و تنه��ا مي تواند 
ترفندي براي زمين خواري و كوه خواري باشد.« 
طرح صدور مجوز ش��كار در مناط��ق چهارگانه 
محيط زيست و راه اندازي قرق هاي اختصاصي و 
واگذاري عرصه هاي طبيعي به اشخاص حقيقي 
از سوي سازمان محيط  زيست به شدت در حال 

پيگيري و اجراست. 
مسئولان سازمان حفاظت محيط زيست اخيراً 
از برنامه ريزي براي افزايش قرق هاي اختصاصي 
خبر داده ان��د و فراخوان فروش پروانه ش��كار به 
دارندگان سلاح در زيستگاه هاي كشور را نيز در 
پايگاه اطلاع رساني اين سازمان منتشر كرده اند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

واكنش هاي مجازي به كاهش قيمت دلار 
مجيد دلج�و توئيت زد: نشس��ته ت��وي ون داره با موبايل نس��خه 
مي پيچه كه بذار دلار كف رو كه زد، هر چي داري دلار بخر تا آخر سال 
30رو مي زنه! اينا كار »خودش��ونه«، لابد هم فكر مي كنه با اين  كار به 
»خودشون« رودست مي زنه. تو اگه تحليل داشتي مثل من به خاطر 

۹00تومن سمند رو ول نمي كردي، ون رو بچسبي.
توئيت يك كارب�ر: همه اينايي كه الان دارن تو سر خودشون ميزنن 
كه ضرركردن و دلاراشون رو زيرقيمت خريد مي فروشن، باز اگر يه ذره 
قيمت دلار بره بالا، هر چي دارن ميدن كه دلار بخرن. اين جماعت كلًا 

به چندبار گزيده شدن از يك سوراخ علاقه خاصي دارند. 
رسول ش�كراني: گفتم به اين ماجراي افزايش و كاهش قيمت دلار 
مش��كوكم... نگاهي به توئيت هاي وزير، وكيل و س��فير دولتي! و خط 
هماهنگ و تقسيم كار رس��انه اي آنها و پشتيباني هدفمند كانال هاي 
تلگرام درباره دلار براي تصويب FATF نش��انه استفاده ابزاري از نان 

مردم براي مطامع پليد سياسي آنان است. 
علي صابونچ�ي توئي�ت زد: مخاطب خ��اص عزيز، م��اه قبل كه 
مي خواستي دلار 12هزار تومني بخري، بهت گفتم كه تحت تأثير اين 
جوس��ازي ها و فضاي ملتهب بازار قرار نگير، گوش ندادي و الان ضرر 

كردي، خدمت شما هم سلام عرض مي كنم!
اميرعلي صفا: بي بي س��ي فارس��ي ك��ه 100تومن ب��الا رفتن دلار 
رو با ذكر فوري س��اعت ده ش��ب مي گفت، حتي در زيرنويس بعد از 
هشتمين خبرش و بعد از خبر درگذشت خواننده ارمني فرانسوي هم 
هيچ اش��اره اي به پايين آمدن چند هزار تومني قيمت در امروز نكرده. 

نكشيمون بي طرف !
 احسان منصوري: حرفه اي ترين روش ايجاد اضطراب آن است كه در 
زمان بالا رفتن قيمت ، دهها برنامه با عنوان »دلايل جهش دلار« برگزار 
شود. مهم نيست كه تركيب كارشناسان برنامه چه كساني هستند. اثر 
برنامه بر ذهن مخاطب فقط همان عبارت اصلي است: »جهش دلار«. 

اما در زمان سقوط قيمت BBC در سكوت مطلق فرو مي رود. 
مرج�ان لقايي: تابن��اك گ��زارش داده از ديروز تاكن��ون 30نفر در 
بيمارس��تان ها و مراكز درماني يزد به دليل س��كته پذيرش شده اند. 
همزمان با سقوط قيمت دلار در كشور، برخي فعالان از احتمال فشار 
رواني به برخي افراد به دليل نوس��انات قيمت و متضررش��دن در اين 

وضعيت خبر داده اند. 

 زهرا كش�وري با انتش�ار اين عكس توئيت زد: زيباترين عكس 
جهان... نمي دونم عكاسش كيه.

صدف منتصري توئيت كرد: توي امريكا نشسته همون فيلم لحظه 
پرتاب موشك رو برعكس كرده و به عنوان فيلم سقوط موشك پخش 
كرده و نگران امنيت ايراني هاست. ببين ما زديم اوني هم كه بايد بخوره 

خورد. تو به لودگيت ادامه بده.

مظفري توئيت زد: خانه  هاي امن در اين بازار سياه موادمخدر كجا و 
چه تعداد هستند؟ شاهد نابودي چند زن در محلات حاشيه بايد بود؟ 
اگر زني در نبود حمايت قانوني و تأميني دست به همسركشي زد، چه 

كسي مقصر واقعي است؟

كبري آسوپار توئيت زد: چرا وزارت خارجه ايران دست نمايندگان 
رسانه ها و سفراي مختلف در تهران رو نگرفت ببره بازديد از قاليشويي 
مورد ادعاي نتانياه��و در تورقوزآب��اد؟! نه عمليات روان��ي بلديم و نه 

خنثي سازي اش را...

 آمنه شيرافكن با انتش�ار اين عكس توئيت زد: خب دكتر جان 
بفرماييد اينجا چه مي كنيد؟ محمد ابراهيم ذاكر هس��تم. س��ه سالي 
مي شه اينجا  تو زيرزمين خانه خورشيد و در يك اتاق سه در چهار به 
مبتلايان هپاتيت و ايدز خدمات داوطلبانه دندانپزشكي ارائه مي كنم. 

سيدياسر جبراييلي توئيت زد: در ايران هيچ كس دشمن شبكه هاي 
اجتماعي و مخالف توسعه آنها نيست. آنچه محل ايراد است، اينكه دولت 
در فضاي مجازي فاقد اقتدار ش��ود، اختيار را به خارج از مرزها واگذار 
كند و وزير ارتباطات ما در توئيتر به دورف التماس كند كه كانال حامي 

تروريست را ببندد، و ناكام بماند!

 نيستم توئيت زد: دانشجويان نابينا با كتاب هاي صوتي درس مي خونن. 
ولي هر ترم اين مشكل رو دارن كه بعضي كتاباشون صوتي نشده. تعداد 
داوطلب ها براي ضبط كتاب هم خيلي كمه. اگه كسي ميتونه براشون از 
طريق موبايل يا كامپيوتر كتاب بخونه و صداشو ضبط كنه، اطلاع بده تا 

كتاب ها رو برسونيم. امتحانات دي ماه شروع ميشه، مدد برسونين.

س�يدامير س�ياح توئيت زد: هيئت دولت تصويب ك��رد خوراك 
پتروشيمي با نرخ نيمايي حساب شود؛ با اين مصوبه، از توزيع هزاران 
ميليارد تومان رانت پيشگيري مي ش��ود و از فردا جيغ رانتخواران در 
مي آيد. تشكر از دولت، اگر طرح نجات بانكي، مادهCGT ،2۹ و ديگر 
اصلاحات را هم اجرا كنند، اوضاع درست مي شود و همه با جان و دل 

كمك خواهيم كرد. 

  از شهر

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

  معاون امور زنان و خانواده  رئيس جمهور با اعلام اين خبر كه تعداد 
30هزار نفر از زنان سرپرست خانوار از تسهيلات وام بهره مند شده اند، 
گفت: يك وام 3ميليون تومان��ي هم به زنان سرپرس��ت  خانوار تعلق 

مي گيرد. 
 سرپرس��ت معاونت آم��وزش متوس��طه آموزش و پ��رورش گفت: 
آموزش و پرورش براي س��وابق تحصيلي، 50درصد قطعي را پيشنهاد 
داده بود كه در نهايت اين عدد به 20درص��د تأثير قطعي و 10درصد 

تأثير مثبت رسيد. 
  رئيس بسيج جامعه زنان ازحضور 300هزار زن بسيجي در اجتماع 
بزرگ بسيجيان كش��ور خبر داد و گفت: اين زنان در قالب گردان هاي 
الزه��را و كوثر به ص��ورت س��ازمان يافته و گروه جه��ادي خواهران و 
نخبه هاي بسيجي و همچنين خانواده ها و همسران شهداي مدافع حرم 

در اين اجتماع حاضر مي شوند. 
  رئيس جامعه خيرين مدرسه ساز كشور اعلام كرد: در حال حاضر در 
شرايط تحريم، 50 درصد مدارس ساخته شده در كشور خيرساز است 
و اين جواب محكمي به كساني چون ترامپ كه با تحريم مي خواستند 

ما را زمين گير كنند. 
  معاون اول رئيس جمه��ور با تبريك ب��ه 1٨دانش آموز يك كلاس 
سراوان كه در رشته پزشكي پذيرفته شدند، گفت: هيئت دولت نيز از اين 
عزيزان تقدير و تشكر كرد و در مراسمي هم از آنها تجليل خواهد شد. 

  رئيس مركز مديريت پيوند و امور بيماري هاي وزارت بهداش��ت با 
تأكيد بر ضرورت غربالگري براي همه بيماري ها و بيماري SMA گفت: 

حمايت از بيماران SMA از سياست هاي وزارت بهداشت است. 
   رئيس بسيج جامعه پزشكي تهران گفت: ستاد اربعين در سازمان 
بسيج جامعه پزشكي تهران تشكيل ش��ده و در تأمين نيروي انساني 

متخصص نقش ايفا مي كند. 
   زهرا اعظم نوري عضو شوراي شهر تهران از عملكرد شهرداري در 
تحقق بودجه غيرنقد انتقاد كرد و گفت: براساس گزارشي كه ارائه شد، 
جذب اعتبارات غيرنقد بس��يار پايين بوده ك��ه از 4000هزار ميليارد 
تومان بودجه غيرنقد فقط 200ميليارد طي پنج ماه جذب شده است. 
  عضو كميسيون بهداشت مجلس با بيان اينكه مردم با وجود شرايط 
اقتصادي كنوني كش��ور براي تأمين هزينه درمان برخي بيماري ها به 
ويژه بيماري هاي خاص با مشكلات جدي مواجه هستند، گفت: نحوه 

حمايت از بيماران خاص نياز به بازنگري دارد. 
  مديركل فرآورده هاي طبيعي، س��نتي و مكمل سازمان غذا و دارو 
گفت: اخيراً يك ميليون و 200 هزار قوطي شيرخش��ك رژيمي كه از 
گمرك ترخيص و به شركت هاي پخش منتقل شد، با خريد بي رويه طي 

چهار روز به اتمام رسيده است. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  2

جوابيه شهرداري به گزارش »جوان« از معضلات 
عديده يك منطقه شهيدپرور

 شهرداري منطقه 17: ميدان مقدم 
در دست تحول است!

پس از انتشار گزارش »جوان«، در چهارم مهرماه با عنوان » شب و روز اين 
ميدان در تصرف بزهكاران است« در همين صفحه، شهرداري منطقه 17 

تهران جوابيه اي را به دفتر روزنامه ارسال داشته است. 
متن جوابيه به اين شرح است: 

ضمن تقدير از رسانه محترم، به اطلاع مي رساند: 
*نخست آنكه رفع بخش عمده اي از مشكلات موجود در اين ميدان جزو 
وظايف ذاتي ديگر نهادها نيز مي باشد. تأمين امنيت، جمع آوري و دستگيري 
بزهكاران، جمع آوري خرده فروشان موادمخدر و... در حيطه اختيارات نهاد 

انتظامي است و مديريت شهري نسبت به آن اختياري ندارد. 
*طبق برنامه ريزي ه��اي صورت گرفته در قالب نشس��ت هاي تخصصي،  
بررسي مش��كلات محلات كه با حضور نهادهاي مختلف از جمله نيروي 
انتظامي به طور منظم برگزار مي ش��ود، موضوعات مربوط به اين ميدان و 

بافت مجاور آن مطرح شده و درخصوص آن چاره انديشي شده است. 
*از س��ويي ديگر، ميدان مقدم به عنوان يكي از پايگاه هاي اجتماعي كه 
از قديم الايام محل تجمع افراد محلي بوده، هم اكن��ون نيز محل رجوع و 
نشستن تعدادي از شهروندان سالمند است كه مديريت شهري با احداث 
پاتوق محله در فاصله كمتر از 15مت��ري آن، محلي امن و به دور از ميدان 
براي اين شهروندان ايجاد كرده كه در خيابان شهسوار جنوبي در اختيار 

شهروندان محترم قرار دارد. 
 * وجود دستفروشان و بساط گستران مورد انتقاد شهروندان محترم بوده 
كه در اين خصوص ديدگاهي دوگانه وجود دارد. از س��ويي شهروندان به 
دليل قيمت ارزان تر از اين دستفروشان خريد مي كنند و موافق حضور آنها 
هستند؛  از س��ويي ديگر  هم اين بساط گستري موجب مزاحمت هايي در 
رفت و آمد آنها مي باشد كه مورد اعتراض قرار گرفته است. مديريت شهري 
تا پايان فصل تابستان به صورت روزانه در اين ميدان نيروي شهربان مستقر 
كرده تا از هرگونه بساط گستري جلوگيري كند كه اين اقدام در فصل پاييز 
و زمستان به طور شبانه روزي صورت خواهد گرفت و نيروي شهربان در دو 
شيفت كاري، در اين ميدان مستقر خواهد بود كه اين روند تا اطلاع ثانوي 

ادامه خواهد داشت. 
*همچنين به اطلاع شهروندان محترم مي رساند، مديريت شهري منطقه به 
منظور حمايت از كارآفرينان، بساط گستران و اقشار ضعيف، اقدام به برپايي 
نمايشگاه ها و روزبازار در نقاط پرتردد منطقه كرده كه اطلاعات آن از طريق 

نواحي قابل دسترس است. 
* منطقه 17 يكي از نخستين مناطقي اس��ت كه از معضل بافت فرسوده 
شهري رنج مي برد. مشكلي كه با تدابير ويژه نظير صدور هفت روزه پروانه 
س��اختماني و حمايت سازمان نوس��ازي ش��هر تهران در قالب بسته هاي 
تشويقي، در مدار رفع و حل قرار گرفته و اميدواريم در افق چهار ساله تحول 

توسعه منطقه 17، تا حدود زيادي رفع شود. 
* مديريت ش��هري منطقه 17 با تدوين برنامه چهار ساله تحول و توسعه 
مي كوشد تا ضمن فراهم كردن زمينه تحول، توسعه درون زا در سه محور 
مواصلاتي منطقه را تس��هيل كرده و تحقق بخش��د. ميدان مقدم يكي از 
محورهاي اجرايي اين برنامه اس��ت كه در آينده اي نزدي��ك با تغييراتي 

اساسي مواجه خواهد شد. 
*در پايان به نظر مي رس��د كج س��ليقگي در انتخاب تيتر، روتيتر و شروع 
گزارش موج مي زند. اساس��اً وجود آسيب هاي اجتماعي به عنوان معضلي 
براي شهرهاي بزرگ مطرح اس��ت و گره زدن آن به نام پرفتوح شهيد، جز 

كج سليقگي و جفا به حرمت شهدا هيچ نيست. 
جوان: ضمن تشكر از پاسخ شهرداري منطقه 17، به استحضار خوانندگان 
محترم مي رساند كه گزارش »جوان« برخاسته از گلايه هاي مردم منطقه 
بوده كه از وضعيت ميدان مقدم و بساط معتادان در آنجا به ستوه آمده بودند. 
در جوابيه شهرداري هيچ اش��اره اي به وجود آزادانه و آزاردهنده معتادان 
در اين محله نشده است. ما هم مانند ش��هرداري كاملًا موافق هستيم كه 
وظيفه پاكس��ازي محله مقدم تنها به عهده ش��هرداري نيست و در هيچ 
جاي گزارش هم نوشته نشده كه فقط شهرداري مسئول اين قضيه است؛ 
اينكه شهرداري به جاي س��اير نهادها براي ما جوابيه ارسال داشته بدين 
معني است كه كم كاري هايي كه در مطلب بدان اشاره شده از جانب خود 
شهرداري پذيرفته شده است و چه بهتر اين كم كاري ها الساعه جبران شود 
تا ديگر شاهد گزارشات مردم منطقه نباشيم.  اشاره به شهيدپروربودن محله 
براي تذكار مسئولان از جمله همين مس��ئولان شهرداري بوده كه بدانند 
سابقه محله مقدم چه بوده است. درد مردم هم دقيقاً از همين بابت است كه 
محله اي شهيدپرور اكنون با كم كاري مسئولان شهري و ساير نهادها پاتوق 

معتادان شده و هيچ برخوردي با آنها صورت نمي گيرد. 
 

گره ترافيكی را باز كنيد
حسينی- تهران:  با آغاز ماه مهر و بازگش��ايی مدارس بار ترافيكی 
صبحگاهی و شامگاهی تشديد شده است. چرا پليس نسبت به تسهيل 
در رفت و آمد خودروها اقدام نمی كند. برخی از معابر مهم شهرتهران 

بدون پليس با ترافيك شديد روبه رو است.

مدارس غيرانتفاعی دانش آموزان را از رفتن به كلاس های تقويتی و كلاس كنكور بی نياز نمی كند


